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Статья подготовлена на основе сравнительно-правового исследования 27 конституций зарубежных стран 
(Европы, Азии и Америки) с точки зрения закрепления принципов пенсионного обеспечения, гарантий 
оплаты труда по величине прожиточного минимума, размера и индексации социальных выплат в связи с 
предложенными Президентом Российской Федерации поправками в Конституцию Российской Федерации в 
2020 году. В результате исследования выделены три группы конституций зарубежных стран в зависимости от 
регулирования вышеуказанных вопросов и степени их детализации.
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The article was prepared on the basis of a comparative legal study of 27 constitutions of foreign countries 
(Europe, Asia and America) in terms of establishing the principles of pension provision, guarantees of remuneration 
by the value of the subsistence minimum, the amount and indexation of social payments in connection with the 
amendments proposed by the President of the Russian Federation to the Constitution of the Russian Federation in 
2020. As a result of the study, three groups of constitutions of foreign countries were identified depending on the 
regulation of the above-mentioned issues and the degree of its detail.

Keywords: constitution, constitutions of foreign countries, social justice, constitutional principles, minimum 
wage, subsistence minimum, social payments.

DOI: 10.18572/1812-3767-2020-4-22-25


